

Press Release

Directorate of Communication

Ref: 838b09

Tel. +33 3 88 41 25 60

Fax +33 3 88 41 39 11

Internet: www.coe.int

e-mail: pressunit@coe.int



47 member States

Albania

Andorra

Armenia

Austria

Azerbaijan

Belgium

Bosnia and Herzegovina

Bulgaria

Croatia

Cyprus

Czech Republic

Denmark

Estonia

Finland

France

Georgia

Germany

Greece

Hungary

Iceland

Ireland

Italy

Latvia

Liechtenstein

Lithuania

Luxembourg

Malta

Moldova

Monaco

Montenegro

Netherlands

Norway

Poland

Portugal

Romania

Russia

San Marino

Serbia

Slovakia

Slovenia

Spain

Sweden

Switzerland

"The former Yugoslav

Republic of

Macedonia"

Turkey

Ukraine

United Kingdom

Freedom of expression under pressure in Azerbaijan

Statement by the Secretary General of the Council of Europe, Thorbjørn Jagland

Strasbourg, 12.11.2009 - I am concerned about the very harsh sentences imposed by the court in Azerbaijan on Adnan Hadjizadeh and Emin Mili. Shortly before the July incident which resulted in their imprisonment for "hooliganism", the two young people produced a satirical YouTube video, in which they implicitly criticised the government. This sequence of events will have an inevitable chilling effect on freedom of expression in Azerbaijan.

The authorities should very critically review their attitude towards media and civil society and public criticism in general, and bring it in line with their obligations as a member of the Council of Europe and a party to the European Convention on Human Rights. Freedom of expression is a vital precondition of democracy. Without it there is no freedom, no creativity, no good ideas, no good solutions and no social progress. What is at stake is not only the freedom of Adnan and Emin, but the freedom and well-being of all people in Azerbaijan.

La liberté d'expression sous pression en Azerbaïdjan

Déclaration du Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, Thorbjørn Jagland

Strasbourg, 12.11.2009 – Je juge regrettables les peines très lourdes imposées par les juridictions azerbaïdjanaises à Adnan Hadjizadeh et à Emin Mili. Peu de temps avant l'incident du mois de juillet qui a conduit à leur incarcération pour « vandalisme », les deux jeunes gens avaient produit une vidéo satyrique sur YouTube dans laquelle ils critiquaient implicitement le gouvernement. Cette séquence d'événements aura inévitablement de sinistres effets sur la liberté d'expression en Azerbaïdjan.

Les autorités devraient impérativement revoir leur attitude face aux médias et à la société civile et à la critique publique en général pour se conformer aux obligations qui sont les leurs en tant que membre du Conseil de l'Europe et Partie à la Convention européenne des droits de l'homme. La démocratie passe avant tout par la liberté d'expression. Sans liberté d'expression, il ne saurait y avoir de liberté, de créativité, de bonnes idées, de bonnes solutions ni de progrès social. Ce qui est en jeu, c'est non seulement la liberté d'Adnan et Emin, mais aussi la liberté et le bien-être de l'ensemble de la population en Azerbaïdjan.

To receive our press releases by e-mail, contact: Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide.
It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.